
 

 

Omgevingstafel Norg 20 juni 2024  

Agenda  
1. Welkom  
2. Onderzoek Carina Wiekens 
3. Bespreking van plan voor aanvullende monitoring 
4. Afsluiting en afsprakenkader  
5. Actiepunten  

 

1. Welkom  
Dit zou oorspronkelijk de laatste omgevingstafel van deze fase zijn, maar er komt nog 
een stuurgroepbijeenkomst in de zomer om over het monitoringsplan te besluiten en 
daarna nog minstens één bijeenkomst van de omgevingstafel om het proces te 
evalueren.   
 
Vanavond is dr. Carina Wiekens van de Hanzehogeschool Groningen aanwezig om haar 
onderzoek naar het omgevingstraject toe te lichten. Daarnaast bespreken we het plan 
voor aanvullende monitoring. Er wordt gevraagd of het monitoringsplan in de beleving 
van de bewoners een maatregel is die hen meer inzicht biedt in de problemen die in een 
eerdere fase werden gedefinieerd. Tot slot volgt een bespreking van het afsprakenkader 
en de volgende fase van het omgevingstraject, waarbij ook om input van de bewoners 
wordt gevraagd. 

2. Onderzoek Carina Wiekens 
Carina Wiekens heeft in totaal 12 interviews gehouden: met 8 deelnemers aan de 
omgevingstafel Norg, de onafhankelijk voorzitter en vertegenwoordigers van de 
gemeente Noordenveld en NAM. In de interviews zijn drie onderdelen aan bod 
gekomen, namelijk: evaluatie van representatie, evaluatie van de tafel en de vraag hoe 
het vervolgtraject eruit moet gaan zien.  
 
Voorlopige conclusie over de samenstelling van de tafel:  

• Bijna allemaal mannen; 
• Overgrote meerderheid is reeds met pensioen, jongste deelnemer is 48;  
• Veel kennis over het onderwerp.  

 
Andere conclusies: 

• Sommige deelnemers voelen wantrouwen richting de werkgroep en de 
omgevingstafel zelf 

• De doelen en belangrijkste onderwerpen van het traject zijn niet bij iedereen 
duidelijk 

 
Het rapport is op dit moment nog niet af. Er komt een rapport met alle resultaten van het 
onderzoek. Dit rapport zal worden gedeeld met de deelnemers van de omgevingstafel 
en bij een volgende bijeenkomst worden besproken. 
 
Reactie vanuit de tafel 

- Agenda en stukken worden (te) laat gedeeld 
- Mogelijke winning van kussengas vergroot de zorgen 



 

 

3. Bespreking van plan voor aanvullende monitoring 
Via Microsoft Teams is Kay Koster van TNO aanwezig om vragen over het monitoringsplan 
te beantwoorden en afwegingen toe te lichten. 
 
Het Ministerie van EZK licht de bestaande monitoring toe. De begeleidingscommissie 
(met daarin experts van TU Delft, TNO en het Holland Innovation Team) heeft 
vastgesteld dat het voldoet aan de wettelijke eisen voor monitoring.   
 
De werkgroep heeft gewerkt aan een plan voor aanvullende monitoring. Dit plan is 
opgesteld in overleg met de begeleidingscommissie en de omgevingstafels opgesteld 
door de werkgroep. Deze avond is de vraag of het plan de bewoners meer inzicht biedt.  
 
Discussiepunten en vragen 
 
Wanneer begint de uitvoering van het plan voor aanvullende monitoring? 
Dit ligt bij de stuurgroep. Vandaag bespreken we het plan zoals het er nu ligt. Daarop 
vragen we jullie feedback. Als het aan de verwachtingen voldoet, kunnen we de kosten 
in gaan schatten. Het plan inclusief de kosten leggen we vervolgens voor aan de 
stuurgroep om te besluiten over uitvoering. Bij groen licht begint de uitvoering van het 
plan, dat kan al voor de (mogelijke) vergunningverlening zijn. 
 
Waar ga je meten in de bodemdalingskom?  
Berekeningen worden nog gecheckt. Afbeeldingen van de bodemdalingskom worden 
nog gedeeld.  
 
Is er rekening gehouden met breuklijnen in het gebied?  
We proberen de meetinstrumenten aan beide kanten van breuklijnen te plaatsen.    
 
Speelt er een relatie met de waterstand?  
Door waterpeilbuizen te plaatsen kan de lokale waterstand meegenomen worden in de 
interpretatie van andere metingen. Waterpeilbuizen zijn onderdeel van het plan. 
 
Hoe wordt de uitvoering vormgegeven? 
Er wordt een tender uitgezet. Om het plan als geheel te controleren, zoeken we een 
buitenlandse partij (mogelijk de Universiteit van Padova). 
 
Is er al bekend welke partijen het monitoringsplan gaan uitvoeren?  
Dit is nog niet definitief bepaald. Wel hebben op dit moment contact met TU Delft en 
TNO. Staatstoezicht op de Mijnen (SodM) zal toezichthouder op de data zijn. De financiële 
verdeling is op dit moment nog niet bekend, maar de verwachting is wel dat NAM deel 
betaalt. NAM zal zelf geen analyse doen. Wel meet NAM regulier de druk in de putten, 
en houdt het de winningshoeveelheden bij. SodM controleert dit. 
 
Klopt het dat Grijpskerk een voorkeur heeft voor StabiAlert?  
Die voorkeur is inderdaad uitgesproken aan de tafel in Grijpskerk. Het is nog niet bekend 
welk merk ingezet zal worden. Dit is afhankelijk van de eisen die aan de meters gesteld 
worden.  
 
Er wordt opgemerkt dat de presentatie laat met de omgevingstafel is gedeeld en dat het 
lastig is om er in zo’n kort tijdsbestek op te reageren. 
 
 
 



 

 

Conclusie 
De omgevingstafel geeft aan dat het plan goed en onafhankelijk lijkt, maar dat het ook 
moeilijk is om te zeggen of het technisch gezien voldoet. 
 
De tafel vraagt of de specificaties voor de tender eerst gedeeld worden met de tafel. De 
optie van een stichting zoals in Harlingen (www.sbhh.nl) kan ook worden onderzocht. Het 
is belangrijk dat de data verifieerbaar is en dat vooraf bekend is wie de onafhankelijkheid 
van het monitoringsplan borgt.  

Afsluiting en afsprakenkader 
De voorzitter bespreekt het afsluiten van de huidige fase van het omgevingstraject en 
het opstellen van een afsluitend document dat het proces, de monitoring, en 
vervolgstappen beschrijft. Er moet worden nagedacht over het vormgeven van de 
volgende fase, waarin het plan voor aanvullende monitoring uitgevoerd zal worden en 
het gesprek over een investeringsagenda moet worden begonnen (in ieder geval in 
Norg).  

Actiepunten  
• Terugkoppeling aan de begeleidingscommissie over meetlocaties en 

onafhankelijke beoordeling. 
 

 

http://www.sbhh.nl/

